

DEF
C-R (61)51
mtg: October 11, 1961

-3-

NATO SECRET
C-R(61)51

NATO CONFIDENTIAL

I. RELATIONSHIP BETWEEN THE BUILD-UP OF NATO DEFENCE IN CONNECTION WITH THE BERLIN CRISIS AND THE 1961 INTERIM REVIEW

Reference: C-R(51)47, paragraph 27 ✓

Document: C-M(61)87 ✓

1. The CHAIRMAN recalled that on 26th September the Council had invited the Annual Review Committee to study as a matter of urgency the problem of the relationship between the build-up of NATO defence in connection with the Berlin crisis and the 1961 Interim Review. The report by the Committee was now before the Council (C-M(61)87). At the last meeting of the Committee, the International Staff and the Standing Group Representative had given delegations more detailed explanations as to the practical implications of inserting this new element in the Interim Review procedure. He understood that the proposals by the International Staff and the NATO military authorities were found acceptable, and that it was agreed that problems relating to the Berlin build-up could and should be taken into account in the documentation for the 1961 Interim Review and in the examining sessions. The Council was invited to approve the recommendation in paragraph 6 of the report.

2. The COUNCIL:

agreed that the 1961 Interim Review should be conducted on the basis of the agreed procedure in C-M(61)50 and Resolution C-M(61)49, taking also into account, in as flexible a manner as possible, the Commanders' Plans of Action, the country responses thereto and the Commanders' comments on the country responses.

DEF.
C-R (61)51
Mtg: October 11, 1961

- 3 -

NATO SECRET
C-R(61)51

NATO CONFIDENTIEL

I. RAPPORT ENTRE LE RENFORCEMENT DU POTENTIEL MILITAIRE DE
L'OTAN DEVANT LA CRISE DE BERLIN ET L'EXAMEN INTERIMAIRE 1961

Référence: C-R(61)47, paragraphe 27 ✓
Document : C-M(61)87 ✓

1. Le PRESIDENT rappelle que le 26 septembre, le Conseil a invité le Comité de l'Examen Annuel à examiner d'urgence le problème des rapports entre le renforcement du potentiel militaire de l'OTAN devant la crise de Berlin et l'Examen Intérimaire 1961. Le rapport du Comité est maintenant devant le Conseil (C-M(61)87). Au cours de la dernière réunion du Comité, le Secrétariat International et le Représentant du Groupe Permanent ont donné aux délégations des précisions sur les incidences qu'aura, sur le plan pratique, l'introduction de ce nouvel élément dans la procédure de l'Examen Intérimaire. Pour autant qu'il sache, les propositions du Secrétariat International et des autorités militaires de l'OTAN auraient été jugées acceptables et il aurait été convenu que les problèmes concernant le renforcement du potentiel militaire de l'OTAN devant la crise de Berlin pouvaient et devaient être pris en considération dans la documentation utilisée pour l'Examen Intérimaire 1961 et au cours des sessions d'examen. Le Conseil est invité à approuver la recommandation qui figure au paragraphe 6 de ce rapport.

2. Le CONSEIL:

décide que l'Examen Intérimaire 1961 devra se dérouler selon la procédure définie dans le document C-M(61)50 et dans la résolution C-M(61)49, et tenir également compte, d'une façon aussi souple que possible, des plans d'action des commandements, des réponses des pays à leur sujet, et des commentaires des commandements sur ces réponses.